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§ 4 POHJOIS-SAVON HYVINVOINTIALUEEN PALVELUJÄRJESTELMÄN UUDISTUS 

 

Pohjois-Savon hyvinvointialueen aluehallitus on käynnistänyt 

uudistamisohjelman valmistelun syyskuussa 2023. 

Uudistamisohjelma on keskeinen osa tuottavuus- ja 

taloudellisuusohjelmaa.  

 

Palvelujärjestelmän uudistamisohjelmassa valmistellaan neljää 

kokonaisuudistusta: 

R1. Vastaanottotoiminnan ja alueellisen erikoissairaanhoidon sekä 

aikuissosiaalityön uudistus 

R2. Osastohoidon, asumisen ja kotiin vietävien palveluiden uudistus 

R3. Perhe- ja vammaispalveluiden uudistus 

R4. Yliopistollisen sairaalan uudistus 

 

Pohjois-Savon hyvinvointialue jatkaa uudistamisohjelman 

valmistelua ja käsittelyä osallistamalla henkilöstöä, asukkaita ja 

sidosryhmiä talven ja kevään 2024 aikana. Lisäksi luonnokseen 

tullaan pyytämään lausunnot hyvinvointialueen lautakunnista, 

jaostoista sekä lakisääteisistä että vapaaehtoisista 

vaikuttamistoimielimistä. Myös Pohjois-Savon kunnilta pyydetään 

luonnokseen lausunnot. osallistamalla henkilöstöä, asukkaita ja 

sidosryhmiä talven ja kevään 2024 aikana. Lisäksi luonnokseen 

tullaan pyytämään lausunnot hyvinvointialueen lautakunnista, 

jaostoista sekä lakisääteisistä että vapaaehtoisista 

vaikuttamistoimielimistä. Myös Pohjois-Savon kunnilta pyydetään 

luonnokseen lausunnot. 

 

Kylän terveisiä: vanhukset ovat huolissaan siitä, kuinka jatkossa 

terveyspalveluiden käy. Muutosvauhdin koetaan olevan liian suuri, 

asiassa pitäisi edetä porrastetusti. Aluksi kaivataan kokemuksia siitä, 

kuinka asiat lähtevät etenemään, jonka jälkeen voidaan paremmin 

puuttua. Sairastavuusindeksin todetaan olevan kovan Koillis-Savon 

alueella. Myös pitkät välimatkat Koillis-Savon alueella koetaan 

haittaavaksi tekijäksi.  Varsinkin kun mietitään sairastuneen 

toipumista, jolla on tärkeää kuitenkin omaisten tuki. Epätietoisuus 

sairaalapaikan sijainnista on myös haittaava tekijä. Kaavilla on myös 

paljon teollisuutta, joten lääkäripalveluille on tarvetta.  



Keskustelua käytiin kotisairaalasta, ja pohdittiin, kuinka 

työntekijöiden aika riittää käydä potilaiden luona. Onko 

henkilökunnan riittävyyttä pohdittu tarpeeksi, myös potilaan 

turvallisuus voi heikentyä. Tasa-arvo ja kohtuullisuus on otettava 

huomioon. Tuleeko todellista säästöä, kun potilaita kuljetetaan pitkiä 

matkoja hoitoon? Ikäihmisten tulotaso Kaavilla on todella matala, ja 

palveluiden siirtyminen muualle, voi aiheuttaa sen, ettei ole varaa 

mennä esimerkiksi verikokeisiin. Myös lääkkeitä voi jäädä ostamatta, 

mikäli tulot eivät riitä. 

Omaishoitajien tilanne on huolestuttava, miten turvataan 

omaishoitajan vapaapäivät tai omaishoitajan sairastuminen ja sen 

mukaan tuomat seuraukset. 

Tämän hetken tilanne koetaan liian epävarmaksi: vauhti on liian 

kova, pitää edetä pienin askelin. Myös muutos koetaan liian jyrkäksi, 

joten vauhtia on hidastettava. Uuden lausunnon pyytäminen, kun 

ensin on kerätty kokemuksia uudesta järjestelmästä ja sen 

toimivuudesta.  

 
 
 
 


